
Zápis z 244. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  
konaného dne 13. 1. 2015 v Opavě 

 

Přítomni:  Slováček, Sedlář, Vojtal, Kolibová, Curylo, Kamrádová, Šperka, Franěk, Oborná, 
Burda, Kuric, Polok, Tomanová, Siostrzonek, Pilát 

Omluveni:  Bernatík, Höflerová, Skácelík, Řihák, Čermák, Holzäpfl, Curylo, Verner 

Neomluveni:  

Hosté: Koliba, Kania 

 
 

PROGRAM: 
 

1. Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 4 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 
2014 

2. Různé 

 

 
Předseda AS SU Mgr. Slováček přivítal přítomné hosty a členy senátu. Prohlásil senát  
za usnášeníschopný. Seznámil senátory s programem jednání a požádal přítomné senátory  
o dodatečné zařazení materiálu „Pravidla o způsobu zveřejňování závěrečných prací“  
do programu v rámci bodu „Různé“. Všichni senátoři se zařazením souhlasili.  

1. Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 4 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě  
pro rok 2014 

 
Koliba: Omluvil pana rektora a předal slovo panu kvestorovi, do jehož kompetencí předložený 
materiál spadá. 
 
Kvestor: Informoval, že předkládaný dodatek č. 4 je poslední dodatek rozpisu příspěvku  
a dotace součástem pro rok 2014. Tento dodatek řeší již avizovaný rozpis zbývajících finančních 
prostředků, které vždy ke konci roku MŠMT rozepisuje. AS SU již byl dotazován, zda bude 
souhlasit s převedením těchto prostředků do fondu provozních prostředků a následně do fondu 
rozvoje. Dále tento dodatek řeší převod z fondu provozních prostředků do FRIMu na  rozvojové 
programy a projekty, které rada rozvoje ke konci roku 2014 schválila a abychom je mohli 
realizovat, musíme tyto prostředky převést do fondu reprodukce investičního majetku. Dále se 
jedná o zbylé peníze na stipendia doktorandů, zahraničních studentů, ubytovací stipendia  
a další účelové prostředky, které ke konci roku byly poskytnuty. V rámci kapitálové dotace se 
jedná o 700 tis., které představují prostředky na projektovou dokumentaci v rámci akce dostavby 
budovy Hauerova. Dále prostředky, které jsme obdrželi v rámci kraje, měst a také prostředky 
z evropských fondů. 
 
Diskuze: 
 
Sedlář: Vznesl dotaz, zda-li s tímto byli seznámeni děkani. 



 
Kvestor: Informoval, že materiál byl rozeslán na všechny členy Kolegia rektora s tím, aby se  
do pondělí 12. 1. 2015 do 12 hodin vyjádřili. Pokud se nevyjádří, bude toto považováno  
za souhlasné stanovisko. 
 
Návrh usnesení 
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 4 k rozpisu příspěvku  
a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2014 
   
Pro:         Proti:    Zdrželi se: 
15     0    0 

 

2. Různé 
 

a.Pravidla o způsobu zveřejňování závěrečných prací  
 

Kvestor: Informoval, že na svém zasedání 9. 12. 2014 Akademický senát schválil text „Pravidel 
o způsobu zveřejňování závěrečných prací“. Tento text byl odeslán na MŠMT k registraci. JUDr. 
Koťátková nám zaslala své připomínky, které byly dodatečně předloženy v korekčním režimu. 
Jde o doplnění několika nepodstatných záležitostí, nicméně se jedná o změny, tudíž je nutné 
toto předložit ke schválení. 
 
Diskuze: 
 
Siostrzonek: Vznesl dotaz, že na některých uměleckých oborech se dělají praktické i teoretické 
zkoušky. Zda-li se to týká i zveřejňování teoretických prací a neměla by tato záležitost být zde 
promítnuta? 
 
Kvestor: Konstatoval, že tato pravidla byla dlouho diskutována ve všech grémiích včetně Kolegia 
rektora a diskutovala se tam i záležitost Institutu tvůrčí fotografie, a předkládaná pravidla jsou 
výsledek.  
 
Pilát: Doplnil, že řada oborů má teoretickou i praktickou zkoušku.  
 
Vojtal:  Konstatoval, že termín závěrečná práce se zdá nejlepší, protože jiná formulace by mohla 
vést k různým výkladům. Uznal, že umělecké obory mají svá specifika, i tak by však ponechal 
termín „závěrečné práce“ obecně. 
 
Sedlář: Konstatoval, že pokud je něco součástí závěrečné práce, tak to tam patří. Pokud někdo 
dělá výzkum, tak ho nemůže vynechat. 
 
Siostrzonek: Informoval, že závěrečná práce na ITF obsahuje třeba 15 fotografií velkého 
formátu, které by se musely naskenovat. 
 
Kvestor: Informoval, že konkrétně k těmto pracem se vedla široká diskuse, materiál byl 
odsouhlasen v této podobě a došlo k dohodě, jak se to bude provozovat v rámci ITF.  
 
Návrh usnesení 
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Pravidla pro zveřejňování závěrečných prací 
Slezské univerzity v Opavě 



 
Pro:         Proti:    Zdrželi se: 
15     0    0 
 
b.  
Pilát: Vznesl dotaz, že zkušební řád hovoří o tom, že státní závěrečná zkouška se skládá 
z obhajoby závěrečné práce a ze zkoušky z předmětů. Vždycky se najdou jeden až dva studenti, 
kteří odevzdají takovou práci, o které vědí, že bude ohodnocena za F, ale protože práci student 
odevzdal ve stanoveném termínu, tak k ústní zkoušce bude puštěn, jelikož se jedná o dvě 
oddělené zkoušky. Požádal senátory o námět, jak takové situace řešit, jelikož psát posudek  
na dobrou práci zabere spoustu času, natož psát posudek na velmi špatnou práci. 
 
Sedlář: Konstatoval, že by bylo vhodné se podívat, jak je toto specifikováno ve vysokoškolském 
zákonu. 
  
Vojtal: Informoval, že se domnívá, že je to takto modifikováno ve Studijním a zkušebním řádu 
SU, že jsou tyto zkoušky odděleny. 
 
Kolibová: Konstatovala, že se domnívá, že je to otázka kompetencí, a že návrh na změnu by 
mohl vzejít od příslušného proděkana či prorektora. Každopádně k tomu bude nutné vyjádření 
AS SU.  
 
Koliba: Navrhl, že tento námět přednese kompetentní osobě a vedení dá k této záležitosti 
senátu stanovisko.  
  
c.  
Sedlář: Vznesl dotaz k Volebnímu a jednacímu řádu Akademického senátu Slezské univerzity,  
a to k čl. 10 „Náhradníci“ - …na místo nastoupí náhradník s nejvyšším počtem hlasů…“ – jsou 
zde možné dva výklady. Matematický ústav nemá náhradníka, v případě, že bych musel 
odstoupit, nastoupí za mne někdo z fakulty, která má náhradníky, nebo nastupuje na místo 
náhradník s nejvyšším počtem hlasů z příslušné součásti, což zde není stanoveno.  
Vojtal: Konstatoval, že pokud součást tedy nemá náhradníka, jsou vypsány nové volby. 
 
Pilát: Dodal, že se také domnívá, že by tam mělo být explicitně napsáno, o jakého náhradníka 
se jedná. 
 
Sedlář: Požádal, zařadit toto jako téma, které by mělo být řešeno na příštím zasedání.  
 
Slováček: Navrhl, aby si všichni senátoři tuto záležitost prostudovali a na příštím zasedání bude 
o tomto jednáno a budou zváženy další možnosti či upřesnění. 
 
d. 
Polok: Informoval, že byl požádán Asociací studentů, aby přečetl dopis, který bude zaslán 
vedení ohledně žádosti o příspěvek na akce „reprezentativní ples a Majáles“. Předseda 
asociace se mu svěřil s tím, že prostředky na Majáles obdržel až po uskutečnění akce. Tedy 
v době, kdy měl zaplatit faktury, neměl finanční prostředky. 
 
Kvestor: Informoval, že co se týče Majálesu, jsou standardně finanční prostředky na tuto akci 
zapracovány do rozpočtu, většinou to bývá 50 tis. pro Opavu a 50 tis. pro Karvinou. Ohradil se 
proti potížím a konstatoval, že pan předseda měl problémy s platbami a my jsme pak 3 – 4 
měsíce měli problémy získat řádné účetní doklady. Jedná se tedy o jakousi ochranu, aby nebyly  



prostředky vyplaceny a nakonec nebyly řádně vyúčtovány. Pro letošní rok je dohodnuto,  
že peníze budeme dávat zálohově, ale ve smlouvě bude zakotvena klauzule, že budou 
sankcionováni, pokud nedodají doklady řádně a v čas. Co se týče „repreplesu“, v rozpočtu tyto 
aktivity nejsou zahrnuty, ale je záležitostí AS SU, zda bude souhlasit se zapracováním nějaké 
položky, která bude zahrnovat studentské aktivity. Bude to ale nutné projednat se součástmi. 
Zatím jsme se podíleli tak, že jsme dávali pár věcných cen do tomboly. 
 
Polok: Informoval, že změnou vysokoškolského zákona již Asociace studentů nemá prezidenta, 
ale předsedu a je zde také osoba, která zabezpečuje ekonomické záležitosti. 
  
Sedlář: Vznesl dotaz, že se zde mluvilo o Opavě, zda-li i Karviná pořádá podobné akce. 
 
Polok: Informoval, že Karviná si vždy chtěla pořádat svůj Majáles a propagovat svou fakultu. 
Letos se domnívá, že se Majáles v Karviné konat nebude. 
 
Burda: Konstatoval, že nerad slyší, že akce, které mají reprezentovat SU, nepořádá SU. Ještě 
neslyšel žádné dobré informace, pokud byly plesy organizovány studenty. Domnívá se, že by 
k tomu mělo být zaujmuto stanovisko. Naše image je dosti pochroumaná. Na posledním 
zasedání zastupitelstva bylo schváleno 300 tis. na podporu SU a vyjádřili se někteří zastupitelé, 
že budou hlasovat proti, že SU je černá díra, a že není jasné, kde tyto prostředky končí. 
 
Kvestor: Přiklonil se k názoru, aby tyto iniciativy byly pořádány asociací. Proto se hovoří  
o poskytnutí zálohových finančních prostředků na tyto akce, ale smluvně ošetřených a obě 
strany budou muset náležitosti smlouvy dodržovat. Informoval, že co se týče příspěvků, vždy 
muselo být doloženo podrobné vyúčtování, na co tyto prostředky byly vynaloženy. Dojde 
k jednání s paní náměstkyní a až po tomto jednání se můžeme vrátit k tomu, na co budou 
prostředky vynaloženy. V minulosti byly čerpány na kulturní, společenské apod. záležitosti SU. 
 
Siostrzonek: Vznesl dotaz, zda-li by bylo možné zjistit, jestli je možné také čerpat příspěvek na 
kulturní granty. Dále vznesl dotaz na spolupráci s televizí Polar. Zda je předplaceno a je určeno 
pro celou univerzitu, případně kde se dá dočíst o podmínkách této spolupráce. 
  
Kvestor: Konstatoval, že do 26. ledna se podávají sportovní a kulturní granty. Tudíž pro letošní 
rok by se nic podat nestihlo. Co se týče televize Polar, konstatoval, že na Kolegiu rektora byla 
přednesena možnost, že by spolupráce mohla být jako celouniverzitní aktivita a součásti byly 
vyzvány, aby sdělily tematické okruhy a kolik těch okruhů by měly zájem vysílat. Bohužel se 
nepodařilo tyto požadavky zcentralizovat. Některé součásti sdělily, že nemají zájem, některé 
váhaly. Tudíž bylo rozhodnuto, že každá součást může jednat s panem ředitelem Korytářem 
samostatně. Co se týče FPF vím, že se dohodli. Každá součást si toto bude hradit z vlastních 
prostředků.  
 
   
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 17. února 2015 ve 13 hodin v Opavě. 
   
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 13. 1. 2015 
Za správnost:  
Mgr. Petr Slováček, Ph.D.  
 
 



Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 

U S N E S E N Í 
 

z 244. zasedání AS SU konaného dne 13. 1. 2015  
 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 4 k rozpisu příspěvku a dotace 
součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2014 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Pravidla pro zveřejňování závěrečných 
prací Slezské univerzity v Opavě 

  
 
 
 

Mgr. Petr Slováček, Ph.D. 
         předseda AS SU 


